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RTS - Epidemijska situacija stabilna, posle dužeg vremena broj 

obolelih ispod 1.000 

RTS - Počele operacije u novom Kliničkom centru Srbije - više 

sala, više intervencija 

BLIC - KORONA SE MALO SMIRILA, ALI DOMOVI ZDRAVLJA PUNI 
Simptomi slični gripu - visoka temperatura, kašalj , respiratorni 
problemi 

BLIC - SIMPTOMI KORONE KOJE NIKO NE SPOMINJE Stručnjaci 
upozoravaju: Veoma su rizični i mogu da dovedu do TEŠKIH 
POREMEĆAJA 

VEČERNJE NOVOSTI - DR ADŽIĆ UPOZORAVA: Sa koronom nije 

gotovo, pandemija može da traje do 5 godina 

DIREKTORKA Kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević 

izjavila je da pandemija korona virusa nije završena i da, prema 

definiciji, može da traje od dve do pet godina. 

DNEVNIK - Lekovi sa nove liste i HPV vakcina dostupni krajem 

maja 

POLITIKA - Petina građana naše zemlje pije lekove za smirenje 

Psihijatri upozoravaju da sedativi predstavljaju mali korak u 

rešavanju psihičke napetosti, ali veliki za razvoj zavisnosti 

 

 

 
 
 
 
 



 
 

 

 

Epidemijska situacija stabilna, posle dužeg vremena broj obolelih ispod 1.000 

Epidemijska situacija u Srbiji je stabilna, smanjuje se broj obolelih od koronavirusa, ali i broj 
hospitalizovanih. Posle dužeg vremena broj obolelih je pao ispod 1.000. 
U kovid bolnici u Vranju 8 pacijenata 
Prema poslednjim podacima Gradskog štaba za vanredne situacije, na kovid 19 testirana su 144 
lica sa teritorije Pčinjskog okruga. Analize su pokazale da je 6 lica zaraženo koronavirusom. Od 
tog broja 3 su iz Vranja, 2 iz Surdulice i jedan iz Bosilegrada. 
U ostalim opštinama okruga nisu registrovani novi slučajevi zaražavanja. 
U kovid ambulanti u Vranju ATD tokom jučerašnjeg dana obavljena su 23 pregleda, od toga 18 
prvih. 
U kovid bolnici ZC hospitalizovano je 8 pacijenata, svi su pozitivni na koronavirus i sa upalom 
pluća, dok su 3 na kiseoniku. Tokom proteklog dana nije bilo novih prijema na bolničko lečenje. 
U Srbiji su, prema poslednjem preseku, potvrđena 993 slučaja zaraze koronavirusom, od 7.726 
testiranih uzoraka. Bitku sa kovidom izgubilo je još sedmoro ljudi. Na respiratoru 30 pacijenata, 
dok je na bolničkom lečenju 670 osoba. 
U Srbiji su od početka pandemije potvrđena 1.980.722 slučaja koronavirusa, a 9.221.892 ljudi je 
testirano. Borbu sa kovidom 19 dosad je izgubilo 15.825 obolelih. 
Direktorka "Batuta" Verica Jovanović rekla je za RTS da dolazi do postepenog pada broja 
inficiranih koronavirusom, ali i da je grip među nama. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4763831/koronavirus-srbija-situacija-.html


 
 

Jovanovićeva kaže da se prati stanje u vezi sa kovidom i da je epidemijska situacija pod 
kontrolom, dolazi do postepenog pada broja inficiranih, nešto sporije nego u januaru i februaru. 
Kada je u pitanju stanje obolevanja sličnih gripu, ističe da su domovi zdravlja puni osoba koje se 
žale na respiratorne simptome, na kašalj i povišenu temperaturu. 
Stručnjaci upozoravaju na oprez, jer izbori koji su održani, ali i predstojeći praznici predstavljaju 
epidemiološki izazov.  
 
 
 

 

Počele operacije u novom Kliničkom centru Srbije - više sala, više intervencija 

Tokom pandemije mnoge bolesti su bile u drugom planu. Sa poboljšanjem epidemijske situacije, 
nekovid pacijenti dolaze na red. Ove nedelje počele su operacije u novoj zgradi Univerzitetskog 
Kliničkog centra Srbije. 
U novoj zgradi Univerzitetskog Kliničkog centra Srbije, zbog problema sa slezinom, prvog 
pacijenta operisali su abdominalni hirurzi. U protekla dva dana, lekari neprekidno operišu. 
Među prvima pomoć je dobio i Ivan Mihajlović. 
"Slučajno sam otkrio da imam problem sa štitnom žlezdom i to je dovelo do toga da moram da 
dođem na kliniku i da operišem. Operisan sam juče, a trebalo bi da budem otpušten u toku 
dana", kaže Ivan. 
Prof. dr Vladan Živaljević, endokrini hirurg, očekuje da će biti urađeno dvostruko više operacija 
jer će biti opremljena još jedna sala. 
"Nisu samo zidovi i aparati ono što leči pacijente, ono što je važnije, to su doktori. Mi smo 
poslednjih desetak godina primili nekoliko mladih doktora koji su i dalje mladi, ali su sada 
vrhunski stručnjaci", rekao je dr Živaljević. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4763335/verica-jovanovic-epidemija-maske-izbori.html


 
 

Operisali su i mlađe i starije pacijente i svi se dobro osećaju. 
"Mi smo definisali da se svakim danom povećava broj po salama, ne samo tokom radnog 
vremena pre podne, nego i posle podne i tokom dežurstva", kaže Marko Ercegovac, direktor 
Urgentnog centra KCS. 
Doktor Ercegovac kaže da će se potruditi da smanje liste čekanja, naročito onih koje se tiču 
ortopedske hirurgije. 
"Što se tiče ostalih lista čekanja, to su klinike koje su u zgradi, ja sam siguran da su oni planirali 
da povećaju broj opearcija. Endokrina hirurgija je imala jednu salu sada ima dve, grudna je 
imala jednu, sada će imati dve. Dovoljno kapaciteta da se veći broj pacijenata operiše", kaže dr 
Ercegovac. 
Nova zgrada‚ UKCS-a ima 825 bolničkih kreveta, 34 operacione sale, najsavremeniju opremu. 
Najkasnije za desetak dana u njoj će biti i Urgentni centar. 
 
 
 

 

 
 

KORONA SE MALO SMIRILA, ALI DOMOVI ZDRAVLJA PUNI Simptomi slični gripu - visoka 
temperatura, kašalj , respiratorni problemi 

Epidemiksja situacija u Srbiji je stabilna, smanjuje se broj obolelih od koronavirusa, ali i broj 
hospitalizovanih. Posle dužeg vremena broj obolelih je pao ispod 1.000. 



 
 

U Srbiji su, prema poslednjem preseku, potvrđena 993 slučaja zaraze koronavirusom, od 7.726 
testiranih uzoraka. Bitku sa kovidom izgubilo je još sedmoro ljudi. Na respiratoru 30 pacijenata, 
dok je na bolničkom lečenju 670 osoba. 
U Srbiji su od početka pandemije potvrđena 1.980.722 slučaja koronavirusa, a 9.221.892 ljudi je 
testirano. Borbu sa kovidom 19 dosad je izgubilo 15.825 obolelih. 
Direktorka "Batuta" Verica Jovanović rekla je za RTS da dolazi do postepenog pada broja 
inficiranih koronavirusom, ali i da je grip među nama. 
Jovanovićeva kaže da se prati stanje u vezi sa kovidom i da je epidemijska situacija pod 
kontrolom, dolazi do postepenog pada broja inficiranih, nešto sporije nego u januaru i februaru. 
Kada je u pitanju stanje obolevanja sličnih gripu, ističe da su domovi zdravlja puni osoba koje se 
žale na respiratorne problemi, na kašalj i povišenu temperaturu. 
Stručnjaci upozoravaju na oprez, jer izbori koji su održani, ali i predstojeći praznici predstavljaju 
epidemiološki izazov. 
 
 

 
 
SIMPTOMI KORONE KOJE NIKO NE SPOMINJE Stručnjaci upozoravaju: Veoma su rizični i mogu 

da dovedu do TEŠKIH POREMEĆAJA 

Iako je prošlo više od dve godine otkako je korona nastupila, stručnjaci i dalje uče nove stvari o 
virusu, uključujući i kako utiče na ljude te i kakve su posledice preležanog virusa. 
Iako je prošlo više od dve godine otkako je korona nastupila, stručnjaci i dalje uče nove stvari o 
virusu, uključujući i kako utiče na ljude te i kakve su posledice preležanog virusa. 
Konfuzija 



 
 

- Teška konfuzija, dezorijentacija i delirijum su, ponekad, jedini simptomi koronavirusa. Ovo se 
posebno odnosi na starije osobe. O tome treba više pričati, kako bi ljudi dobili pravi tretman i 
negu i smanjili širenje virusa. 
Ovaj simptom je povezan sa visokim rizikom od teške kliničke slike i lošim zdravstvenim 
ishodima. Pacijent, koji se suočava sa ovakvim simptomima, je verovatno tri puta više izložen 
riziku od razvitka teškog kovida - otkriva dr Sundžia Švajg, osnivač i predsednik Kalifornijskog 
centra za funkcionalnu medicinu. 
Problemi sa očima 
Prema mišljenju dr Švajgu i Andersonu, konjunktivitis može biti simptom kovida, zajedno sa 
osetljivošću na svetlost i bolnim očima. Ovo se dešava kada virus inficira spoljašnji sloj oka, a 
iako ima ljudi koji se suočavaju sa ovim simptom, o tome se retko govori. 
Depresija 
- Stručnjaci su otkrili da kovid utiče na mentalno zdravlje pacijenata. U jednoj studiji, više od 
polovine ljudi koji su bili zaraženi kovidom, prijavili su simptome depresije. Upala i imuni 
odgovor tela za sam virus su potencijalni razlozi zbog kojih se to može manifestovati, pored 
stresa zbog virusa. 
Kada je telo zaraženo, imuni sistem proizvodi citokine, hemokine i druge promotere upale. Ovi 
citokini su u velikoj meri odgovorni i mogu izazvati psihičke poremećaje poput depresije - 
otkrivaju doktori. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

 

DR ADŽIĆ UPOZORAVA: Sa koronom nije gotovo, pandemija može da traje do 5 godina  

DIREKTORKA Kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević izjavila je da pandemija 
korona virusa nije završena i da, prema definiciji, može da traje od dve do pet godina. 
- Ono što je izvesno jeste da je virus oslabio, da je postignut solidan kolektivni imunitet, pre 
svega zahvaljujući imunizaciji stanovništva- rekla je Adžić Vukičević. 
Prema njenim rečima više od 78 odsto stanovnika u najrazvijenijim delovima sveta primilo je 
obe doze vakcine, dok je samo osam odsto ljudi u najsiromašnijim zemljama vakcinisano, 
što može predstavljati dodatnu pretnju čitavom svetu. 
Ona je navela da je trenutno u Kovid bolnici u Batajnici na lečenju oko 200 bolesnika, 
uglavnom starije životne dobi, dominantno u osmoj i devetoj deceniji života, a među njima 
je polovina vakcinisanih. 
- Bolesnici imaju brojne pridružene bolesti, koje su zapravo i razlog njihove hospitalizacije, a 
kod nekih prediktor lošeg ishoda lečenja- rekla je Adžić Vukičević. 
Ona je precizirala da je u jedinici intenzivne nege 20 bolesnika, dok je intubirano 16 
pacijenata. 
- Od otvaranja Kovid bolnice u Batajnici do danas lečeno je oko 20.000 bolesnika - rekla je 
Adžić Vukičević. 
 



 
 

 

 

Lekovi sa nove liste i HPV vakcina dostupni krajem maja 
     
BEOGRAD: Lekovi sa nove Liste lekova zajedno sa HPV vakcinom - novom devetovalentnom 
vakcinom protiv HPV virusa koja će se o trošku države obezbeđivati za devojčice i dečake 
uzrasta od devet i više godina, a u skladu sa Pravilnikom o obaveznoj i preporučenoj 
imunizaciji, biće dostupni građanima Srbije krajem maja, najavio je danas Republički fond za 
zdravstveno osiguranje. 
vakcina, pixabay.com 
Ovime će se, kako je istakla direktorka RFZO Sanja Radojević Škodrić, značajno  povećati 
dostupnost najsavremenijih lekova pacijentima. 
Pacijentima će o trošku države biti omogućeni najsavremeniji lekovi na svetu za različita 
oboljenja, kao što su, između ostalog, lekovi za dijabetes, hepatitis C, za multiplu sklerozu, 
za različita maligna oboljenja, kao što je karcinom debelog creva, karcinom dojke, karcinom 
bubrega. 
Istovremeno, svim devojčicama i dečacima starijima od devet godina biće dostupna HPV 
vakcina - koja štiti od humani papiloma virusa koji može dovesti do raka grlića materice, 
navadeno je u saopštenju. 
 



 
 

 

 
 

Petina građana naše zemlje pije lekove za smirenje 

Psihijatri upozoravaju da sedativi predstavljaju mali korak u rešavanju psihičke napetosti, ali 
veliki za razvoj zavisnosti 
Svaka peta osoba u Srbiji povremeno ili svakodnevno uzima lekove za smirenje, pokazuje 
najnovije istraživanje Medicinskog fakulteta u Beogradu, čiji rezultati govore da su u 2020. 
godini, kada je izbila pandemija virusa korona, građani Srbije ukupno potrošili više od tri 
milijarde dinara na sedative, što je za milijardu više u odnosu na 2018. godinu. Računica 
Agencije za lekove i medicinska sredstva govori da je u prvoj godini pandemije na lekove iz 
grupe „benzodiazepina” („diazepam”, „bromazepam”, „lorazepam”, „oksazepam”, „prazepam”, 
„alprazolam”) potrošeno 3.100.336.978,2 dinara, što je za trećinu više nego 2018, kada je 
godišnji promet za ove lekove iznosio 2.081.445.326 dinara. 
– Praćenje potrošnje i upotrebe lekova preko definisane dnevne doze (DDD) predstavlja jedan 
od indikatora kojim Svetska zdravstvena organizacija vrši monitoring nacionalne politike lekova. 
Definisana dnevna doza je dogovorno utvrđena, pretpostavljena prosečna dnevna doza 
održavanja određenog leka za odrasle, korišćenog u glavnoj indikaciji i obično se izražava na 
hiljadu stanovnika na dan. Definisana dnevna doza podeljena s hiljadu stanovnika na dan 
omogućava uvid u to koliki je broj stanovnika (od njih hiljadu) koristio posmatrani lek i bio 
izložen njegovom delovanju tokom jednog dana. Naša računica govori da je za lekove iz grupe 
„benzodiazepina” potrošnja tokom 2020. godine iznosila 119 DDD/po stanovniku na dan, što je 



 
 

više u odnosu na potrošnju po glavi stanovnika iz 2018. godine, kada je bilo 90,5 – objašnjavaju 
u Agenciji za lekove i medicinska sredstva. 
Docent dr Ivana Stašević Karličić, v. d. direktora Klinike za psihijatrijske bolesti „Dr Laza 
Lazarević”, skreće pažnju na činjenicu da uzimanje ovih medikamenata mora biti pod nadzorom 
psihijatara jer oni mogu razviti toleranciju i zavisnost. Ukoliko se osoba ne pridržava propisane 
doze leka i samoinicijativno je povećava ili smanjuje, mogu nastati poremećaji pažnje i 
koncentracije i apsurdna uznemirenost, a nagli prekid uzimanja leka može uzrokovati snažan 
apstinencijalni sindrom ili čak epileptični napad. 
Nažalost, naša zemlja se i pre pandemije virusa korona nalazila u samom evropskom vrhu po 
potrošnji ovih lekova. U Srbiji je 2018. godine izdato oko trinaest miliona pakovanja anksiolitika, 
na koje je potrošeno više od 129 miliona dinara, a podaci Republičkog fonda za zdravstveno 
osiguranje svedoče da su lekovi za smirenje drugi najčešće propisivani medikamenti u 
ordinacijama naših lekara – odmah nakon lekova za lečenje kardiovaskularnih bolesti. Svaki naš 
sugrađanin je godišnje trošio dve kutije sedativa, a zvanični podatak da je tokom 2018. godine 
čak 646.501 osoba podigla na recept neki lek iz grupe anksiolitika („diazepam”, „lorazepam”, 
„bromazepam”, „alprazolam”) ne treba da čudi s obzirom na to da je depresija četvrti uzrok 
sprečenosti za rad, odnosno bolovanja radno aktivnog stanovništva. 
(Zlo)upotreba ovih lekova mnogo češće je prisutna kod žena nego kod muškaraca – iako se oni 
najčešće propisuju osobama starije životne dobi, njihova nemedicinska upotreba najveća je 
upravo kod mladih između 18 i 25 godina. Podsećanja radi, pre nego što je država stavila 
embargo na slobodnu prodaju lekova za smirenje, Srbija se po broju šesnaestogodišnjakinja 
koje zloupotrebljavaju sedative nalazila na prvom mestu u Evropi. Međutim, zabrana slobodne 
prodaje „bensedina” samo donekle je promenila ovu neslavnu statistiku. Podaci izvedeni iz 
najnovijeg istraživanja Krovne organizacije mladih Srbije „Alternativni izveštaj o položaju i 
potrebama mladih u Srbiji” upozoravaju da sredstva za smirenje koristi čak 15 odsto pripadnika 
mlade generacije. 
Iako „bensedin” i dalje ima reputaciju leka koji „rešava sve probleme i dileme”, pre svega 
zahvaljujući visokom sedativnom dejstvu, a medicinskom stručnjaci kažu da ga podjednako 
koriste sve starosne grupe stanovništva od sedam do 107 godina kad god se nađu u životnoj 
„minus” fazi, lekari se s pravom uozbilje kad govore o posledicama dugotrajne upotrebe ovih 
pilula koje su teške „svega” dva, pet ili deset miligrama. Naime, ukoliko se ova masa pomnoži sa 
30 pilula, koliko ih ima u jednoj kutiji ovog leka, a ta doza se uzima između tri i šest meseci, 
stvaraju se povoljni uslovi za razvijanje prave psihofizičke zavisnosti. Zbog toga psihijatri 
upozoravaju da sedativi predstavljaju mali korak u rešavanju psihičke napetosti, ali veliki za 
razvoj zavisnosti. 
 

 

 

 

 


